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1. Wat is uw oordeel over de absolute 1. Het Rijk is vergunningverlener en de 
veiligheid van de KC Borssele in reactie van de Minister van EL&I is als 
relatie tot de gebeurtenissen in Japan? volgt: "Wat betreft de kerncentrale in 

Borssele is er geen enkele aanwijzing dat 
de veiligheid in het geding zou zijn. De 
centrale is steeds aangepast aan de 
laatste stand van de techniek. Mochten de 
uitkomst van de stresstest of van de 
bevindingen in Japan dat nodig maken, 
zullen er onmiddellijk maatregelen worden 
genomen." GS kunnen zich hierin vinden 
en wachten de uitkomst van stresstest en 
bevindingen uit Japan af. 

2. Wat vindt u van enerzijds de 2. EP2 geeft aan dat de Kerncentrale in 
geruststellende reactie van EPZ Borssele (KCB 1 )  van een ander type is dan 
tegenover anderzijds de opmerking: die in Japan en dat KCB I bovendien 
wij weten het nog niet? iedere 10 jaar gemoderniseerd is naar de 

laatste stand der techniek en de nieuwste 
inzichten ten aanzien van veiligheid. KCB I 
is gebouwd om een aardbeving van 5.2 op 
de schaal van Richter aan te kunnen. Ook 
tegen een overstroming tot NAP + 7.60 m 
(luchtinlaat tot NAP + 9,80) is de centrale 
beveiligd. 
Verder geeft EPZ aan dat nog niet bekend 
is wat er precies gebeurd is in Japan en 
dat de gevolgen nog geanalyseerd moeten 
worden. 
Wij onderschrijven deze reactie. 

3. Is er een risico-inschatting te maken in 3. Het ontwerp van KCB I houdt rekening met 
gevallen (zoals helaas nu in Japan) alle mogelijke ongevallen. Tevens wordt er 
het ondenkbare gebeurt m.b.t. geoefend om de installatie na een incident 
menselijk handelen? in een veilige situatie te brengen. 

Daarnaast dient iedere medewerker in de 
regelzaal van de kerncentrale aan strenge 
eisen te voldoen en ieder halfjaar een 
verplichte training te volgen. Deze 
professionals zijn ook als brandweerman 
opgeleid en moeten periodiek meewerken 
aan oefeningen met het alarmplan. 
Medewerkers van de centrale gaan elk 
halfjaar op cursus naar de simulator waar 
alle mogelijke situaties worden geoefend. 



4. Wilt u bevorderen dat de 
gebeurtenissen in Japan met een 
mogelijke meltdown worden betrokken 
bij de m.er.-procedure voor de door 
ons ongewenste tweede kerncentrale? 

De werknemers zijn zeer goed voorbereid 
om een ramp te voorkomen. Als er 
ondanks alle voorzorgen en maatregelen 
toch iets misgaat, weten zij wat ze moeten 
doen. 

4. De gebeurtenissen in Japan en de analyse 
daarvan zullen als leerpunt worden 
meegenomen. Hier is reeds nationaal en 
internationaal aandacht voor. In welke 
vorm dat komt valt nog af te wachten. 
Minister Verhagen heeft in februari een 
brief naar de Tweede Kamer gestuurd 
waarin beschreven staat aan welke strenge 
veiligheidseisen een nieuwe kerncentrale 
in Nederland moet voldoen om in 
aanmerking te komen voor een 
vergunning. De specifieke technische eisen 
moeten nog worden ingevuld. De 
ervaringen in Japan zullen vanzelfsprekend 
worden meegenomen bij het vaststellen 
van de eisen die aan een vergunning 
worden gesteld, aldus de bewindsman. 

5. Bent u met ons van mening dat 5. Natuurkrachten en veiligheidsrisico's 
natuurkrachten en mogelijk andere worden meegenomen in het ontwerp van 
veiligheidsrisico's in en om de een centrale. Er wordt alleen vergunning 
Westerschelde onverwacht sterk verleend indien het ontwerp aan de eisen 
kunnen zijn en de bouw van Borssele voldoet. Zie ook het antwoord bij 4. 
I1 onverantwoord maakt? 

6. Nu de EU-landen, de Europese 
Commissie, exploitanten van 
kerncentrales en de toezichthouders 
op nucleaire installaties morgen in 
Brussel een spoedberaad houden en 
de Duitse bondskanselier Merkel heeft 
laten weten dat Duitsland voorlopig 
afziet van het langer openhouden van 
kerncentrales, zou de kerncentrale in 
Borssele aan een veiligheidstest 
onderworpen moeten worden. Kunt u 
daar op aandringen bij minister 
Verhagen en bij de Europese 
Commissie? 

Namens de fractie van Groen Links, 

6. Er is reeds veel overleg geweest over de 
stresstest voor kerncentrales. Hieronder 
geven wij de reactie van het Rijk weer: 
"Nederland is blij dat alle 143 kerncentrales 
in de Europese Unie worden onderworpen 
aan een stresstest. De komende tijd 
worden in EU-verband de standaarden en 
procedures vastgelegd." Dat verklaarde 
minister van Economische Zaken, 
Landbouw en Innovatie maandag 21 maart 
201 1 in Brussel na afloop van een 
ministeriële bijeenkomst van de Europese 
Energieraad. 'Er is in de EU een breed 
gedeeld gevoel dat we lessen kunnen 
trekken uit de gebeurtenissen in Japan, en 
dat we dat op een nuchtere en zakelijke 
manier moeten doen,' aldus minister 
Verhagen. 'Geen paniekvoetbal, veiligheid 
en zorgvuldigheid staan voorop.' 

MIDDELBURG, 12 april 201 1 

Gedeputeerde staten, 

Leen Harpe Karla Peijs 
Viek Verdult 


